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IV Posiedzenie w dniu 12 sierpnia 2024 r. 

W posiedzeniu wzięło udział 6 radnych. 

Obecni: 

1. Tomasz Pieniek 

2. Maciej Kubik  

3. Leszek Micek  

4. Joanna Marut  

5. Robert Róg 

6. Maria Wiącek 

Tematyka posiedzenia: 

1. Konsultacja i opiniowanie projektów uchwał na sesję.  

2. Analiza wykonania budżetu gminy za I półrocze 2024 r. 

3. Sprawy różne. 

Posiedzenie rozpoczął przewodniczący Komisji Budżetowej – Tomasz Pieniek, powitał 

wszystkich zebranych. Podczas posiedzenia obecni byli również członkowie Komisji 

Rewizyjnej. 

Konsultacja i opiniowanie projektów uchwał na sesję.  

Wójt gminy Elżbieta Wróbel przedstawiła dwa projekty uchwał w sprawie udzielania 

dotacji do przedszkoli i punktów przedszkolnych prowadzonych na terenie gminy.  

Pierwszy projekt uchwały dotyczy niesamorządowych przedszkoli, którym na terenie 

naszej gminy jest przedszkole „Kraina Radości” w Hucinie. Projekt uchwały zakłada wyrażenie 

zgody na udzielenie dotacji na ucznia niepublicznego przedszkola niebędącego przedszkolem 

specjalnym, o której mowa w art. 17 ust. 3 ustawy z dnia 27 października 2017 r. o finansowaniu 

zadań oświatowych w wysokości 95% podstawowej kwoty dotacji dla przedszkoli, w okresie 

od 1 maja do 31 sierpnia 2024 r. oraz w wysokości 78% podstawowej kwoty dotacji dla 

przedszkoli, od dnia 1 września 2024 r. Zgodnie z ustawą niepubliczne przedszkole niebędące 

przedszkolem specjalnym, otrzymuje na każdego ucznia dotację z budżetu gminy w wysokości 

równej 75% podstawowej kwoty dotacji dla przedszkoli, z tym że na ucznia niepełnosprawnego  

w wysokości nie niższej niż kwota przewidziana na takiego ucznia niepełnosprawnego 

przedszkola w części oświatowej subwencji ogólnej dla gminy. W przypadku braku na terenie 



gminy przedszkola prowadzonego przez gminę, niebędącego przedszkolem specjalnym, kwotę 

dotacji, określa się w wysokości równej 75% podstawowej kwoty dotacji dla przedszkoli  

w najbliższej gminie prowadzącej przedszkole. Dotychczas najbliższą gminą prowadzącą tego 

typu placówkę była gmina Raniżów, natomiast teraz będzie to gmina Ostrów. Ustawa na 

podstawie, której został opracowany projekt uchwały zakłada też, że organ stanowiący 

jednostki samorządu terytorialnego, w drodze uchwały, może wyrazić zgodę na udzielenie 

dotacji w wyższej wysokości. W związku z algorytmem wyliczenia dotacji w oparciu  

o podstawową kwotę dotacji aktualizowaną zgodnie z art. 44 ustawy z dnia 27 października  

2017 r. o finansowaniu zadań oświatowych, ustaloną według informacji z najbliższej gminy 

prowadzącej przedszkole – proponowana kwota 78% dotacji będzie kwotą wystarczającą do 

pokrycia kosztów funkcjonowania placówki.  

Z kolei drugi projekt uchwały dotyczy innych form wychowania przedszkolnego, 

którymi na terenie naszej gminy są punkty przedszkolne w Niwiskach, Przyłęku, Kosowach, 

Siedlance i Trześni, prowadzone przez Stowarzyszenie Kół Gospodyń Wiejskich Gminy 

Niwiska. Zakłada wyrażenie zgody na udzielenie dotacji na ucznia niepublicznej innej formy 

wychowania przedszkolnego prowadzonej przez osobę prawną inną niż jednostka samorządu 

terytorialnego oraz osoby fizyczne, o której mowa w art. 21 ust. 3 ustawy z dnia 27 października 

2017 r. o finansowaniu zadań oświatowych w wysokości 95% podstawowej kwoty dotacji dla 

przedszkoli, w okresie od 1 maja do 31 sierpnia 2024 r. oraz w wysokości 78% podstawowej 

kwoty dotacji dla przedszkoli, od dnia 1 września 2024 r. Zgodnie z ustawą niepubliczna inna 

forma wychowania przedszkolnego, otrzymuje na każdego ucznia dotację z budżetu gminy  

w wysokości równej 40% podstawowej kwoty dotacji dla przedszkoli, z tym że na ucznia 

niepełnosprawnego w wysokości nie niższej niż kwota przewidziana na takiego ucznia 

niepełnosprawnego innej formy wychowania przedszkolnego w części oświatowej subwencji 

ogólnej dla gminy. W przypadku braku na terenie gminy przedszkola prowadzonego przez 

gminę, niebędącego przedszkolem specjalnym, kwotę dotacji, określa się w wysokości równej 

40% podstawowej kwoty dotacji dla przedszkoli w najbliższej gminie prowadzącej 

przedszkole. Dotychczas najbliższą gminą prowadzącą tego typu placówkę była gmina 

Raniżów, natomiast teraz będzie to gmina Ostrów. Ustawa na podstawie, której został 

opracowany projekt uchwały zakłada też, że organ stanowiący jednostki samorządu 

terytorialnego, w drodze uchwały, może wyrazić zgodę na udzielenie dotacji w wyższej 

wysokości. W związku z algorytmem wyliczenia dotacji w oparciu o podstawową kwotę dotacji 

aktualizowaną zgodnie z art. 44 ustawy z dnia 27 października 2017 r. o finansowaniu zadań 

oświatowych, ustaloną według informacji z najbliższej gminy prowadzącej przedszkole – 

proponowana kwota 78% dotacji będzie kwotą wystarczającą do pokrycia kosztów 

funkcjonowania placówek.  



Podsumowując, należy zauważyć, że proponowana kwota 78% dotacji będzie wyższa, 

aniżeli obecnie obowiązująca kwota 95% dotacji, ze względu na podstawową kwotę dotacji dla 

przedszkoli w gminie Ostrów, która jest wyższa niż w gminie Raniżów. 

Członkowie Komisji wraz z wójtem gminy analizowali koszty utrzymania placówek 

przedszkolnych. 

Komisja Budżetowa zaopiniowała pozytywnie przedstawione projekty uchwał („za” 

głosowało 6 radnych).  

Analiza wykonania budżetu gminy za I półrocze 2024 r. 

Skarbnik Gminy Elżbieta Lewandowska – Smoleń przedstawiła wykonanie budżetu 

gminy za I półrocze 2024 r.: 

- wykonanie dochodów: 22 918 582,10 zł (47% planu);  

- wykonanie wydatków: 19 485 009,60 zł (38 % planu);  

- wykonanie przychodów: 3 516 328,29 zł; 

- wykonanie rozchodów: 310 884,00 zł (50% planu). 

Uwag nie było. 

Sprawy różne. 

 W tym punkcie posiedzenia został poruszony temat sporządzenia planu ogólnego 

gminy, który ma zastąpić studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego. Członkowie Komisji wraz z wójtem dyskutowali nad wątpliwościami, jakie 

wiążą się z opracowaniem dokumentu. Zastanawiali się także, w jaki sposób dotrzeć do 

mieszkańców, aby składali wnioski do wymienionego planu w zakresie ustalenia przeznaczenia 

terenu – swoich działek. Reforma planistyczna, z którą się mierzymy rodzi szereg zapytań  

i niejasności. Zgłoszono chęć uzyskania od urbanistów bardziej szczegółowych informacji  

w kwestii przygotowania przedmiotowego planu. 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

        Protokołowała: 

 

Kinga Saj 

 

    Przewodniczący Komisji Budżetowej 

  Tomasz Pieniek 


